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1. Sammanträdets öppnande 

Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 

Dagordningen fastställdes. 

2.  Val av justerare 

Kerstin Hållbus utsågs till justerare av dagens protokoll.  

3. Besök av Gunnar Ohlsén 

Vid dagens sammanträde besöker Gunnar Ohlsén avdelningschef 

vid avdelningen för samhällsplanering. Gunnar Ohlsén besvarar de 

föranmälda frågorna från rådet.  

 

Tillgänglighetsanpassat utegym  

Rådet undrar hur förvaltningen ser på möjligheterna till att 

tillgänglighetsanpassa något av stadsdelens utegym så att även 

personer med funktionshinder kan dra nytta av dem. Gunnar Ohlsén 

berättar att idag finns två utegym i stadsdelsområdet. Det ena är 

beläget i Sannadalsparken i Gröndal och är särskilt inriktat till en 

äldre målgrupp. Det andra utegymmet är beläget i Vinterviken där 

en ny idrottsplats ska anläggas, utegymmet kommer således att 

behöva flyttas. De befintliga utegymmen är inte 

tillgänglighetsanpassade. Två nya utegym planeras att i 

stadsdelsområdet, ett i Fruängen och ett vid Personnebadet.  

 

Förvaltningen planerar att utegymmet vid Personnebadet ska 

anpassas så att personer med funktionsnedsättningar också ska 

kunna använda gymmet. Förvaltningen har en pågående diskussion 

om hur utformningen ska se ut och vilken form av 

funktionsnedsättning utegymmet ska anpassas för. Det är tyvärr inte 

möjligt att tillgänglighetsanpassa ett utegym för alla typer av 

funktionsnedsättningar. Rådet framför sin synpunkt att om 

förvaltningen anpassar gymmet så att personer som är 

rullstolsbundna kan använda sig av gymmet, till exempel för att 

förbättra armstyrka, så är det en positiv utveckling. Avdelningen för 

samhällsplanering erbjuder rådet att få ta del och lämna synpunkter 

på det förslag som håller på att framarbetas.  

 

Information om tillgänglighet i det allmänna rummet 

Rådet undrar hur stadsdelsförvaltningen kan underlätta för personer 

med funktionsnedsättning att planera sin dag i det allmänna rummet 

samt hur man får information om ledstråk och tillgänglighet i till 

exempel parker. Gunnar Ohlsén informerar att det är trafikkontoret 

som har ansvarar för att gator och torg är tillgängliga och 

användbara för alla.  
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På stadens webb finns en tillgänglighetsguide över allmänna lokaler 

och flerbostadshus i Stockholm som heter Entré Stockholm. 

http://entre.stockholm.se/scripts/db/entre.dll/start?configfile=kw.ini 

 

Stadsdelsförvaltningen informerar om tillgängligheten i stadsdelens 

parker och lekplatser på stadens websida Jämför service.  

 

Wi-fi i stadsdelens parker 

Rådet undrar om förvaltningen erbjuder eller planerar att erbjuda 

fritt wi-fi i stadsdelens parker. Gunnar Ohlsén informerar att det 

inte finns wi-fi i stadsdelens parker och förvaltningen känner inte 

till att staden har något pågående eller planerat projekt kring att 

införa detta. Rådet poängterar att utvecklingen av wi-fi i allmänna 

lokaler, i parker och på torg är ett stort problem för personer med 

elöverkänslighet. 

 

Bibliotek i Liljeholmen 

Rådet undrar om det kommer att öppna ett bibliotek i Liljeholmen. 

Rådet anser att stadsdelen saknar ett bibliotek med stort utbud och 

anser att Liljeholmen är en given knutpunkt i stadsdelen och därmed 

ett optimalt läge för ett bibliotek. Gunnar Ohlsén informerar att 

kulturnämnden ansvarar för stadens bibliotek. I strukturplanen för 

Stockholms stadsbibliotek står det att Liljeholmen anses ha ett 

strategiskt läge som gör det befogat att överväga ett nytt bibliotek i 

området samt att behovet behöver utredas vidare. I enlighet med 

årets budget har kulturnämnden i uppdrag att utforma en ny 

strukturplan inför 2016. Detta innebär att det kan vara en god idé 

för rådet att framföra sina synpunkter på behov av bibliotek i 

Liljeholmen till kulturnämnden. Rådet kommer att ta upp frågan 

med presidiet då de besöker rådet nästa gång.  

4. Nämndärenden 

Ingrid Widebäck informerade om de ärenden som ska behandlas på 

stadsdelsnämndens sammanträde den 25 mars. Rådet hade 

kommentarer till följande ärenden.  

 

Trafikförändringar i SL trafiken 2015/2016 

Rådet har följande synpunkter: 

 

Linje 152 

För funktionshindrade är det en klar nackdel att behöva byta 

transportmedel. Linje 152 går idag från Liljeholmen direkt till 

Bromma flygplats. Det lagda förslaget innebär att man först måste ta 

tvärbanan till Solna C för att där byta till linje 152 för att komma till 

Bromma Flygfält. Detta tycker rådet är en klar försämring. 

 

http://entre.stockholm.se/scripts/db/entre.dll/start?configfile=kw.ini


 Protokoll 

Sida 4 (4)  

 

 

 

Error! No text of specified style in 

document. 

 

Linje 161 

Linje 161 finns inte med i remissen. Det är en lång och väldigt lokalt 

gående linje som av någon anledning inte går ända fram till 

Liljeholmen, utan stannar i industriområdet innan Liljeholmen. För 

många funktionshindrade innebär detta ett onödigt byte. Det borde 

enligt rådets mening inte vara omöjligt att låta denna busslinje, precis 

som övriga linjer i området, gå ända fram till Liljeholmen.  

 

Plansamråd för fastigheten Hägersten 2:6 m.fl. i Henriksbergs 

verksamhetsområde i Hägersten 

Rådet undrar hur det befintliga gångstråket som löper längs vattnet 

kommer att påverkas av nybyggnationen då promenadvägen ser ut att 

hamna mycket nära bostäderna. Gunnar Ohlsén informerar att 

planförslaget innefattar en upprustning av strandpromenaden och att 

strandpromenaden enligt planförslaget kommer att breddas och göras 

tillgänglig för allmänheten.  

 

Boendeplanering för äldre i regionen Västra Söderort 

Rådet framför att det helt saknas boenden för personer med 

elöverkänslighet. Staden borde enligt rådets mening kunna hitta en 

stadsgemensam lösning för denna målgrupp genom att förslagsvis 

öppna ett profilboende för personer över 65 år som har 

elöverkänslighet.   

 

Enheternas verksamhetsplaner 2015 

Samtliga i rådet får ta del av verksamhetsplanen för beställarenheten 

funktionsnedsättning. De ledamöter som vill ta del av andra enheters 

verksamhetsplaner kan anmäla detta till rådets sekreterare.  

 

Rådet poängterar att biståndsbedömarnas målsättning bör vara att 

alla klienter klarar sin vardag.  

5. Övrig information från förvaltningen 

Förvaltningen informerade om att ansvaret för hälso- och 

sjukvårdsansvaret i bostad med särskild service och daglig 

verksamhet enligt LSS, övergår från landsting till kommun till 

länets kommuner den 1 okt 2015. Initialt kommer staden att ha en 

centralt samlad organisation för hälso- och sjukvårdsinsatserna i 

dessa verksamheter.  

6. Övriga frågor 

Vid nästa sammanträde kommer rådet att boka tid för 

tillgänglighetsinventering av Västertorps centrum.  

7. Avslutning av mötet 

Ordförande tackade samtliga ledamöter för dagens sammanträde och 

förklarade därmed mötet avslutat.  

 

 


